

Post Doc

Deutsch

Am Fakultätszentrum für Transdisziplinäre Historisch-Kulturwissenschaftliche Studien ist die Stelle einer*ines Universitätsassistent*in Post-Doc im Fachbereich „Cultural Heritage“ (Leitung: Prof. Dr. Noémie Etienne) zu besetzen. Wir setzen uns kritisch mit Themen zu Kunst und materieller Kultur, Architektur, Geschichte, Erinnerung, immateriellem und materiellem Erbe, Landschaft und Ökologie auseinander, einschließlich Fragen zu Museen, Repräsentation oder Kolonialität und ihre Auswirkungen auf die Gegenwart. Andere Studienbereiche können (ohne darauf beschränkt zu sein) die Geschichte des Sammelns, die Rückgabe von Raubkunst, Provenienz, Ausstellung und Konservierung umfassen. Von der Vormoderne bis zur Gegenwart ist ein weiter chronologischer Bereich möglich, ohne zeitliche oder geografische Begrenzung.

Englisch

At the Faculty Center of transdisciplinary historical and cultural Studies, the position of a post-doctoral university assistant for the field of "Cultural Heritage" (Supervision: Prof. Dr. Noémie Etienne) is to be filled. We address critically topics related to art and material culture, architecture, history, memory, immaterial and material heritage, landscape, and ecology, including questions about museums, representation, or coloniality and its impact today. Other areas of study may include (but are not limited to) the history of collecting, the restitution of looted art, provenance, display, and conservation. A broad chronological scope is possible, from pre-modern to contemporary times, with no limitation on period or geography.

Stellenbeschreibung

Aktive Beteiligung an Forschung, Lehre und Administration, dies impliziert:

- Auf- bzw. Ausbau eines selbstständigen Lehr- und Forschungsprofils
- Mitwirkung in Forschungsprojekten
- Mitwirkung bei der Organisation von Tagungen, Konferenzen, Symposien
- Mitwirkung an Projektbeantragungen und Drittmittelinwerbungen
- Vorbereitung / Fertigstellung einer (publikationsreifen) Habilitation
- Selbständige Abhaltung von Lehrveranstaltungen im Ausmaß der kollektivvertraglichen Bestimmungen, Prüfungstätigkeit
- Studierendenbetreuung
- Mitwirkung an Evaluierungsmaßnahmen und in der Qualitätssicherung
- Mitwirkung in der Forschungs-, Lehr- und Institutsadministration

Job description

Active participation in research, teaching and administration. This includes:

- Developing and strengthening an academic research profile
- Participation in research projects
- Participation in organisation of conferences, meetings, symposiums
- Participation in project applications and external fundraising
- Preparation/completion of a habilitation/second book
- Teaching assignments according to the extent regulated by the collective agreement
- Examination activities

- Supervision of students
- Participation in evaluation activities and in quality assurance
- Participation in administration of the department

Ihr Profil

- Abgeschlossenes kunstgeschichtes- oder kulturwissenschaftliches Doktoratsstudium/PhD
- Publikationen und/oder Aktivitäten zu Problemen der Cultural Heritage (in einem weiten Sinne)
- Sehr gute Englischkenntnisse
- Forschungsinteressen im Bereich des Professorschwerpunkts
- Freude am selbstständigen Arbeiten und Teamfähigkeit
- Freude an Lektüre und Debatte

Von Vorteil sind:

- Universitäre Lehrerfahrung
- Verständnis von und Interesse an Postkolonial, Queer, oder Gender- Fragestellungen und Methoden
- Erfahrungen in Wissenschaftsmanagement und der Akquise von Drittmitteln
- Kenntnis universitärer Strukturen und Abläufe
- Erfahrung in internationalen Projektkooperationen

Profile

- PhD in Art History or Cultural and Historical Studies
- Publications and/or activities on problems of Cultural Heritage (in a broad sense)
- Excellent English skills
- Preparedness and interest in learning German
- Research interests in the focus area of the chair
- Taking pleasure in working independently and being able to work in a team
- Enjoyment of reading and debate

Additional assets would be:

- University teaching experience
- Understanding of and interest in Postcolonial, Queer, or Gender-focused questions and methods
- Experience in scientific management, external fundraising
- Knowledge of university structures and processes
- Experience in international project cooperation

Einzureichende Unterlagen

- Motivationsschreiben
- Wissenschaftlicher Lebenslauf (inkl. Publikationsliste, Verzeichnis Lehrveranstaltungen, Liste Vortragstätigkeiten)
- Beschreibung der Forschungsinteressen und möglicher Forschungsideen / ggf. des Habilitationsvorhabens mit Bezug auf den Professorschwerpunkt
- 2 Empfehlungsschreiben (nicht obligatorisch)
- 2 wissenschaftliche Aufsätze
- Kopien der Abschlusszeugnisse, der akademischen Urkunden, von Fortbildungszertifikaten

Application documents

- Letter of intent
- Academic CV (including a list of publications, teaching experience and a list of presentations and projects)
- Description of research interests and research agenda / of the intended habilitation project (if applicable) in relation to the research focus of the chair
- 2 recommendation letters (not mandatory)
- 2 academic journal papers
- copies of academic certificates and further training certificates

Contact: johanna.fally@univie.ac.at; noemie.etienne@univie.ac.at

Deadline: November 15th

Interview: December 15th